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Na myšlienku 
vzniku takejto 
publikácie po-
stupne prichá-
dzal autor tej-
to šikovnej 
„knihy do ru-
ky“ (náš ro-
dák) Ľubomír 
Ondriš, dnes 
už 75-ročný 
obyvateľ sta-
rého Lama-
ča. „Zhruba 
pred 30 rok-

mi sme mali s kamarátmi pasiu, keď sme za-
čali pomaly spomínať na staré lamačské vý-
razy, ktoré sa tu – niektoré až dodnes – pou-
žívajú, pomaly sme ich zapisovali, až vznika-
li celé strany výrazov,“ vysvetľuje Ľ. Ondriš. 
„Až posledné 2 až 3 roky sme spolu s ďalší-
mi piatimi kolegami začali slová aj spisovať, 
s cieľom uchovať túto slovnú zásobu pre 
mladšiu generáciu. A dnes držíme v rukách 
vyše 1 600 výrazov, lamačských, s ich slo-
venskými ekvivalentmi, resp. vysvetlenia-
mi.“ A  prečo vlastne táto myšlienka vznikla, 
v čom vidí autor hlavný význam tohto slovní-
ka? „Aby sa pomalšie zabúdalo,“ zdôrazňuje
Ľ. Ondriš. (Na fotografii krstí svoju publikáciu 
vodou z „cigánskeho potoka“.) 
Špecifický dialekt bratislavskej lokality La-
mač patrí medzi západoslovenské nárečia, pri-
čom ho výrazne ovplyvnilo Záhorie, Mora-
va, ale aj Chorvátsko. Avšak v  niektorých vý-
razoch nájdeme  prvky nemeckého i  maďar-
ského jazyka, aj keď ich obyvatelia priamo  
v Lamači nežili. Týmto jazykom, ktorý nájde-
te práve v tomto slovníku hovorila ešte pred 50 
až 60 rokmi v Lamači väčšina jej obyvateľov. Po 
2. svetovej vojne sa však Lamač stáva súčasťou 
Bratislavy a nové osídlenie sa výrazne podpísalo 
pod zabúdanie pôvodného lamačského jazyka.

Slovník lamačského nárečia si môžete zakúpiť 
v  Miestnom úrade BA-Lamač alebo v  miest-
nej knižnici v budove školy. Jeho cena sú 2 eu-
rá. Spoluautormi slovníka sú Emília Bagarová,  
Rudolf Brutenič, Júlia Bruteničová, Eduard  
Lučenič a Anton Smolinský. Poďakovanie tiež 
patrí za peknú grafickú úpravu výtvarníčke 
Lamačanke Ľubke Suchalovej.

Pokračovanie na str. 5

Rozhovor 
s poslankyňou 

Vždy bola ochota 
riešiť situácie 
práve v prospech 
občanov

Hovoríme s Máriou Pikulíkovou, pred-
sedníčkou Komisie pre veci sociálne, 

zdravotné a bytové MÚ Bratislava-Lamač.

Aké aktivity pripravuje vaša komisia do 
konca roka 2010 pre Lamačanov?
Som veľmi rada, že opatrovateľskú službu si 
od prvého januára t. r. pod svoje krídla zo-
bral MÚ MČ Lamač. Sú pozitívne ohlasy, čo-
mu som veľmi rada. Komisia pre veci sociál-
ne, zdravotné a bytové do konca tohto roka 
ešte pre Lamačanov pripravuje nasledovné 
podujatia: posedenia pre jubilantov a pred-
vianočnú štedrú večeru pre pozvaných se-
niorov. Teší ma, že sa rozširujú rady bezprí-
spevkových darcov krvi, ktorých každoročne 
oceňujeme. Opäť im umožníme, aby sa sta-
li darcami krvi. Rovnako ma teší aj populari-
ta posedení pre jubilantov a dúfam, že aj po-
sedenie pri štedrej večeri bude mať veľa po-
zitívnych ohlasov.
Myslíte si, že zmena rozpočtu výrazne 
ovplyvnila plán aktivít a činností na ten-
to kalendárny rok?
Samozrejme, som o tom presvedčená. Ak 
chýbajú financie, nie je možné zrealizovať 
to, čo by ste chceli. Hospodárska a finančná 
kríza má ešte stále veľmi negatívny vplyv na 
organizácie, ako aj na ľudí. Z môjho pohľa-
du  hodnotím prácu komisie pre veci sociál-
ne, zdravotné a bytové, rovnako ako aj prá-
cu MZ v tomto volebnom období pozitív-
ne. Všetci poslanci aj členovia komisií sú tu 
pre a za našu malú mestskú časť. Nie je jed-
noduché vyjsť v ústrety požiadavkám každé-
ho občana, jednotlivca, ale vždy bola ocho-
ta riešiť  situácie práve v prospech občanov. 
Všetkým – malým aj veľkým občanom – pra-
jem krásne leto, či už na dovolenkách alebo 
tu, v Lamači.
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Máme prvý slovník lamačského nárečia

Netradičným spôsobom sme odštartovali v Lamači Malé hody, ktorých tradícia sa za-
čala opäť písať minulé leto. Starostka Lamača Oľga Keltošová privítala napriek veľkej 

horúčave sobotného júlového popoludnia prítomných, otvorila hody, zaželala všetkým 
dobrú zábavu a prešla k úvodnému bodu programu Malých hodov – krstu Diferenčného 
slovníka lamačského nárečia. 
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Najbližšie zasadnutie miestnej rady bude dňa 9. 9. 2010 a miestneho zastupiteľstva 23. 9. 2010.

Mnoho občanov našej republiky postihli v roku 2010 katastrofálne záplavy a ich domy a ostatný majetok zničila voda a zosuvy pôdy.
Nová internetová stránka www.povoden.eu, vznikla ako nekomerčný a charitatívny projekt a chce pomôcť zmierniť následky povodní.
Na tejto stránke môžu postihnutí občania uviesť svoje žiadosti o pomoc vo forme fotografií zničených objektov a majetku, alebo texto-
vou informáciou.
Redakcia uverejní ich kontaktné údaje a rovnako pomôže pri prípadných technických otázkach ohľadom uverejnenia žiadosti o pomoc.
Rovnako môžu na stránke zverejňovať svoje ponuky na šatstvo, nábytok, stavebný materiál, lacnejsie náradie, stroje a podobne občania 
alebo firmy, ktorí chcú pomôcť obetiam povodní ... Pomôžte aj vy!
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Na júnovom zasadnutí MZ Bratislava-Lamač sa 
zúčastnilo iba 7 poslancov, ostatní boli ospra-
vedlnení, napriek tomu prerokovali všetky na-
plánované body. Na rokovanie boli pozvaní 
aj poslanci VÚC - predseda BSK Pavol Frešo, 
Milan Trstenský a Martin Zaťovič, všetci traja 
sa ospravedlnili, prišiel iba mestský poslanec a  
poslanec BSK Ing. Peter Šramko.
Na začiatok rokovania predradili poslanci body, 
kvôli ktorým prišli aj zástupcovia organizácií 
a verejnosti. Najprv to bola žiadosť Občianske-
ho združenia Lamačské kvietky, ktoré žiadalo 
zabezpečenie nových herných prvkov do areá-
lu dvora MŠ na Malokarpatskom námestí – tzv. 
Oáza, keďže zrekonštruovaný domček bol pre-
miestnený do priestorov ZŠ, MŠ Montessori. 
Poslanec R. Olekšák informoval, že rada škôlky 
o tomto probléme rokovala a prvky budú počas 
letných prázdnin doplnené. 
Ďalej veliteľ mestskej polície Bratislava IV Vla-
dimír Stanko informoval o situácii v mesiaci máj. 
Takmer každý deň chodí dvojčlenná mestská 
hliadka do našej mestskej časti. Na rokovanie 
MZ prišla aj obyvateľka Vysokohorskej ulice, kto-
rá upozornila na čierne skládky a situáciu práve 
na tejto ulici. Ide aj o stav za budovou bývalej vo-
dárne, kde bývajú bezdomovci, situáciu kontro-
luje aj mestská polícia. Poslanci prijali uznesenie, 
že v nasledujúcom mesiaci bude mestská polícia 
osobitne monitorovať práve túto ulicu.
Na rokovanie prišli aj zástupcovia investora ZLL 
–SPORT, s.r.o. – ľadovej plochy na Borinskej uli-
ci – predložili nájomnú zmluvu na časť pozem-
kov počas výstavby ľadovej plochy. Poslanci tú-
to žiadosť schválili.
Prítomní boli aj  zástupcovia Zväzu vyslúži-
lých vojakov M. R. Štefánika, ktorí predložili 
projekt rekonštrukcie budovy bývalej pošty na 
Vrančovičovej ulici – Hasičskej zbrojnice. Pred-
ložená informatívna správa o  postupe rekon-
štrukčných prác však bola pre poslancov stále 
nedostačujúca, keďže niektoré veci súvisiace 
s  nájomnou zmluvou nie sú doriešené – hlav-
ne chýba ideová koncepcia zamerania tejto bu-

dovy aj v súvislosti s možnosťou jej využitia pre 
potreby Lamača a Lamačanov.
Starostka Lamača informovala o podpísaní Me-
moranda samospráv BSK pri podpore rozvoja 
medzinárodnej Moravskej cyklotrasy na území 
kraja. (Viac sa o tomto projekte dozviete v člán-
ku na str. 7.).
Poslanci prerokovali materiál – odborný posu-
dok miestnej kontrolórky Vlasty Stankovej k zá-
verečnému účtu a správu k záverečnému účtu, 
ktorý poslanci prijali.
Ďalej poslanci otvorili rozpočet mestskej časti 
Bratislava-Lamač v  súvislosti so schválením pro-
jektu Lamačskí nulťáci vo výške 20  000 EUR. Fi-
nančná komisia navrhla schváliť len sumu 8 tisíc 
EUR v  roku 2010, zvyšok zaradiť do nového roz-
počtu na rok 2011, poslanci tento návrh podporili.
Poslanci rokovali o    zmenách vo všeobecno-
záväzných nariadeniach – poslanci hovori-
li o zmene v podmienkach prenájmu parkova-
cích miest v Lamači. 
Ďalším bodom bol návrh platu starostky a po-
slancov vo volebnom období 2011 až 2014, ná-
vrh je plat starostky v  najnižšej možnej výške 
podľa zákona a  podľa výpočtu. Aj tento bod 
poslanci schválili.
Kontrolórka predložila materiál o kontrole pre-
rábky bývalej budovy VÚB – teraz budovy 
miestneho úradu, ako aj budovy kina.
Pracovníci miestneho úradu predložili rámco-
vý plán rokovaní miestnej rady a  miestneho 
zastupiteľstva na 2. polrok 2010, s tým že, 4. 11. 
2010 bude posledné rokovanie starého MZ, 27. 
11. sú na programe komunálne voľby. Aj plán 
činnosti miestnej kontrolórky na 2. polrok 2010 
bol schválený.
V  časti nakladanie s  nehnuteľným majetkom 
schválili zmenu oblasti podnikania v  domče-
ku na Heyrovského ulici – bývalej večierky, kde 
obyvatelia nájdu potreby pre motoristov. Ďalej 
poslanci rokovali o  záujme obyvateľov v  nad-
stavbe bytov na Heyrovského ulici o  odkúpe-
nie bytov do osobného vlastníctva. Tento zá-
mer poslanci schválili.

Poslanci si prečítali aj správu o plnení uznese-
ní v  predchádzajúcom období. V ďalšom bo-
de predložila kultúrna komisia návrh akcií na 
obdobie júl – december 2010, poslanec R. 
Olekšák navrhol ísť finančne v intenciách návr-
hu kultúrnej komisie. Diskusia k  tomuto bodu 
bola opäť veľmi búrlivá. Schválili sa nasledov-
né akcie na leto: júl, august (Malé hody, kultúr-
ne leto), september (Hrubé hody, privítanie ma-
lých Lamačanov, zájazd pre seniorov, divadiel-
ko pre deti, vítanie prváčikov, na kolesách pro-
ti rakovine), október (Mesiac úcty k starším, zá-
jazd pre seniorov, psia šou, divadielko pre deti, 
slávnosť svetielok a tekvičiek), november (Kata-
rínska zábava, divadlo pre deti, zájazd pre se-
niorov), december (Mikuláš, vianočné športové 
hry, posedenie pre osamelých, Silvester). 
Mestský poslanec P. Šramko otvoril otázku svetel-
nej križovatky na ulici Vrančovičova – Hodonín-
ska a navrhol stretnutie u primátora Bratislavy za 
účasti starostky, ako aj poslancov MZ BA-Lamač. 
Starostka, ako aj poslanci túto cestu privítali.
Poslanci navrhli a schválili príspevok 1000 Eur 
do Fondu solidarity, ktorý slúži obciam a ob-
čanom postihnutým povodňami. Starostka 
predložila aj správu o zasadnutí rady prednos-
tov mestských častí, kde informovali, že v 1. pol-
roku mestá a obce dostali iba 60 % z rozpočtu 
a do konca v mesiaci jún iba 15 % plánovaných 
financií.
Poslankyňa M. Imrichová sa spýtala na situá-
ciu so školskou jedálňou, kde sa do výberového 
konania na post riaditeľky ŠJ  prihlásili 3 uchá-
dzačky, výberové konanie bolo 1. júla 2010.
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Informácie zo zastupiteľstva – 24. júna 2010: škôlka, rozpočet, byty

Pred rokovaním Miestneho zastupiteľstva BA-Lamač starostka našej mestskej časti BA-Lamač O. Keltošová odovzdala trom dob-
rovoľným darcom krvi – Dušanovi Tomášekovi, Petrovi Požgayovi a Jánovi Haščíkovi - ocenenia mestskej časti (na fotografii spolu 

s poslancami a starostkou).

Od 1. januára 2009 nadobudol účinnosť zá-
kon č. 448/2008 Z.z. o  sociálnych službách 
a  o  zmene a  doplnení zákona 445/1991 Zb. 
o živnostenskom podnikaní (živnostenský zá-
kon) v znení neskorších predpisov.
Druh sociálnej služby, forma sociálnej služby 
a rozsah poskytovania sociálnej služby sa ur-
čujú podľa nepriaznivej sociálnej situácie a pri 
všetkých uvedených službách aj podľa stupňa 
odkázanosti fyzickej osoby na pomoc inej fy-
zickej osoby (stupeň odkázanosti určuje po-
sudkový lekár podľa zdravotného stavu žia-
dateľa).
Ak je človek naozaj odkázaný sa sociálnu služ-
bu, sociálni pracovníci miestneho úradu na-
šej mestskej časti mu poskytnú informácie 

o  možnostiach riešenia jeho nepriaznivého 
stavu a potrebné tlačivá na podanie žiadosti: 
-  žiadosť o posúdenie odkázanosti na sociál-

nu službu 
-  žiadosť o  vyjadrenie lekára o  zdravotnom 

stave žiadateľa
Kompletne vyplnené žiadosti s  potvrdením 
obvodného lekára (prípadne doložené sprá-
vy od odborných lekárov alebo prepúšťa-
ciu správu z nemocničného zariadenia) a po-
tvrdenie o  výške dôchodku si žiadateľ podľa 
možnosti osobne (alebo ním poverená oso-
ba) podá v miestnom úrade. Sociálny praco-
vník zabezpečí u posudkového lekára vypra-
covanie lekárskeho posudku, navštívi domác-
nosť žiadateľa a vypracuje sociálny posudok.   

Na základe lekárskeho a sociálneho posudku 
vystaví „Posudok o odkázanosti na sociálnu 
službu“ a “Rozhodnutie o odkázanosti na so-
ciálnu službu“. 
Posudok o  odkázanosti na sociálnu službu 
a  právoplatné rozhodnutie o  odkázanosti na 
sociálnu službu si žiadateľ doloží k  žiadosti, 
ktorú si podáva do pobytového sociálneho 
zariadenia. V  prípade žiadosti o  poskytova-
nie opatrovateľskej služby tieto doklady slúžia 
na uzatvorenie zmluvy o poskytovaní opat-
rovateľskej služby, ktorá sa uzatvára priamo 
s mestskou časťou v miestnom úrade u koor-
dinátorky opatrovateľskej služby.
 Anna Mrázová,

samostatná odb. referentka OŠKAS

Pomôžeme vám: žiadosť o sociálnu službu

Ako postupovať pri podávaní žiadosti, ak je človek odkázaný na sociálnu službu v zariadení pre seniorov, zariadení opatrovateľskej 
služby, dennom stacionári s pri odkázanosti na opatrovateľskú službu.
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Tesne pred sviatkom, v  stredu, pretože Božie 
telo sa svätí vždy vo štvrtok, začali sa na hlav-
nej ulici (dnes Vrančovičovej) stavať „poľné ol-
táre“. Boli štyri, postavené vždy pri niektorom 
z  domov v  strede dediny. Oltár bol veľmi dô-
myselne a šikovne upravený nielen z  tzv. „ze-
leného“, t. j. z vetvičiek, ale aj s bohatou kve-
tinovou výzdobou. Pamätám si, ako vždy ve-
čer pred sviatkom prišli dievčatá a z našej veľ-
kej kvetinovej záhrady si odnášali koše kvetín, 
najmä ruže.
A potom prišiel vytúžený deň! My, deti – kaž-
dé sme mali svoje miesto a úlohu. Dievčatká – 
boli sme malé družičky, v  najkrajších letných 
šatôčkach, v  rúčkach s  nevyhnutným malým 
košíčkom, plným kvetín a  ružových lístočkov. 
Chlapci mali tiež svoju úlohu – boli miništranti 
a sprevádzali pána farára Juliána Benedikoviča 
s monštranciou pod baldachýnom a my, diev-
čatká, sme im sypali na cestu kvetiny. Väčšie 
dievčatá si na slávnosť obliekli pôvabný lamač-
ský kroj v pastelových farbách a boli v sprievo-
de ako zvláštna skupina. Ženy združené v Ma-
riánskej kongregácii tiež mali v sprievode svoje 
osobitné miesto.
Celú procesiu slávnostne otvárali lamačskí muži 
v uniformách, združení v Hasičskom zbore. Ale 
k procesii neodmysliteľne patrila tiež Lamačská 
dychovka, na ktorú boli Lamačania veľmi hrdí.

Po úvodnej pobožnosti v starom kostole Svä-
tej Margity v strede dediny, vyšla celá proce-
sia na hlavnú ulicu, pokračovala hore, smerom 
ku hasičskej zbrojnici, potom po druhej stra-
ne ulice dolu až po bývalý hostinec „U Pantla“ 
a opäť sa vrátila do kostola. Cestou boli zasta-
venia pri „poľných oltároch“, kde pán farár po 
modlitbe a  krátkej pobožnosti udelil požeh-
nanie. Celá slávnosť sa zakončila opäť v kosto-
le slávnostným „Te Deum“.
Aby som aspoň trocha oživila a ilustrovala tie-
to moje spomienky, pripájam niekoľko obráz-
kov, ktoré zachytil môj otec – veľký milovník 
Lamača a Lamačanov. Sú ešte z roku 1942.

Sviatok Božieho tela: cirkevná i spoločenská udalosť

Sviatok Božieho tela v Lamači – to bola nielen veľká cirkevná, ale rovnako aj veľká spoločenská udalosť v dedine. Čakalo sa na ňu ce-
lý rok! A tak už týždeň pred sviatkom sa začalo veľké upratovanie. Rázovité lamačské dedinské domy, ktorých, žiaľ, aspoň v pôvod-

nej optickej podobe je už málo, gazdinky „vylíčili“ tzv. hlinkou, farbou v rozmanitých sýtych odtieňoch, na červeno, zeleno, modro, žl-
to, atď. Bola to výlučne ženská robota! A dedina bola potom naozaj krásna a sviatočná! 

Lamačské figúrky

Začiatkom minulého storočia, niekedy 
okolo r. 1910, nad horným koncom de-

diny Lamač (dnes nad Zhorínskou ulicou), 
na vtedajšom Klanci bolo pri ceste napája-
dlo. 

Slúžilo pre stáda, ktoré sa vracali z paše či z le-
sov, alebo zo samotného Klanca. A práve tu, 
v hlbokom úvoze, v akejsi zemľanke, žil svoj-
rázny pár, Szobol Priska – Mariška a  jej druh 
Koloman. Neviem, odkiaľ prišli, ale z  rozprá-
vania mojej mamičky viem, že v tom čase la-
mačský richtár Ján Haraslín (môj starý otec), 
mal s nimi sem-tam drobné starosti. Dnes, sa-
mozrejme, si už málokto môže pamätať tie-
to lamačské figúrky, ale myslím, že si pre svo-
ju originalitu spomienku zaslúžia. A  v  skicá-
ri môjho otca zostala po nich tiež pamiatka 
– kresba ich príbytku, ktorú pomenoval „Vila 
des Pardales“.
Aj toto bol kedysi starý Lamač.

Text: Ing. Lenka Lutonská-Katzerová
Fotky: archív Ing. Lenky Lutonskej-Katzerovej



Charita úspešná už  
v prvé dni...

Každý rok je lamačská fara miestom na 
charitatívnu zbierku ošatenia, obuvi, 

ako aj hračiek a potrieb pre deti, o ktorú je 
medzi Lamačanmi veľký záujem. 
Predposledný júnový týždeň začali Lamača-
nia už od pondelka nosiť na starú faru veľké 
vrecia pre nich už s nepotrebnými, ale pre ľu-
dí v  núdzi, určite potrebnými  vecami... Vre-
cia natoľko pribúdali, že v predposledný deň 
– 24. júna - už museli zbierku ukončiť. Orga-
nizátori zbierky – Miestny úrad Bratislava-La-
mač v spolupráci s farským úradom v Lamači – 
veľmi pekne ďakujú všetkým obyvateľom na-
šej mestskej časti, že sa zapojili do tejto huma-
nitárnej akcie, ktorá pomôže ľuďom v  núdzi 
v  Diakónii Broumov, ako aj ľuďom postihnu-
tým povodňami na Slovensku.
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Seniori v prvom polroku 
aktívni

V prvom polroku 2010 mohli členovia 
Jednoty dôchodcov Slovenska (JDS) 

Lamač a ich rodinní príslušníci navštíviť 
niekoľko divadelných predstavení v Slo-
venskom národnom divadle. 
Dovedna to bolo päť predstavení: balet Sere-
náda v apríli a Pocta Kyliánovi v júni, činohry 
Dom v stráni v apríli, v máji Anna Kareninová 
a Stella. Každý z členov JDS má možnosť si za-
kúpiť vstupenku na divadelné predstavenie, 
informácie o  ďalších pripravovaných akciách 
visia na oknách Klubu JDS pri bývalej budove 
miestneho úradu na Heyrovského ulici. Verí-
me, že sa na podobných akciách radi zúčastni-
te, každý záujemca o podobné využitie mož-
ností v JDS Lamač je na jeseň  u nás vítaný.

E. Križanová

V Lamači nový farár
Po siedmych rokoch pôsobenia v Lamači odišiel 
dekan Mgr. Branislav Čaniga. Na jeho miesto 
nastúpil 1. júla 2010 nový farár Marek Krošlák.

Voľby bez problémov

V sobotu 12.6.2010 sme si zvolili svojich 
zástupcov do NR SR. 

V mestskej časti Bratislava - Lamač prišlo k vo-
lebným urnám v 6 volebných okrskoch 4 111 
ľudí z celkových 5 721 osôb zapísaných v zo-
znamoch voličov. MČ Lamač vydala 244 volič-
ských preukazov. Voľby v Lamači mali tradič-
ne pokojný priebeh, nevyskytol sa žiadny váž-
nejší problém. 
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Cesta rozprávkovým lesom

V jedno pekné, nedeľné, júnové popo-
ludnie vykuklo po dlhotrvajúcom daž-

di slniečko, aby krásne svietilo a hrialo 
malých Lamačanov s ich rodičmi na dob-
rodružnej Ceste rozprávkovým lesom. Tú-
to milú akciu zorganizovalo materské cen-
trum Obláčik už štvrtý raz. 

Lesná odbočka, začínajúca sa pri Ceste na Kla-
nec, ožila prítomnosťou rozprávkových by-
tostí. Deti na  každom stanovišti plnili rôzne 
úlohy – spievali pesničky s lesnými vílami, po-
máhali Snehulienke chystať večeru pre sied-
mich trpaslíkov, či statočnému princovi v boji 
s drakom. Od každej rozprávkovej bytosti zís-
kavali do svojich preukazov pečiatky, za ktoré 
ich neskôr čakalo milé prekvapenie – sladkosť, 
alebo drobná hračka. Podľa počtu rozdaných 
odmien odhadujeme, že sa na tohtoročnej 
Ceste rozprávkovým lesom zúčastnilo okolo 
150 detí a tomu zodpovedajúci počet rodičov. 
Veľké poďakovanie patrí aj mladým dobrovoľ-
níkom z miestnej farnosti, ktorí sa tak ako kaž-
dý rok vžili do svojich úloh rozprávkových by-
tostí.                     Zdenka Šujanová

Juniáles v znamení  
Let́ s dance

Na kultúrno-spoločenskom poduja-
tí v Domove seniorov Lamač sme sa  

stretli s milými a populárnymi hosťami: 
moderátorkou Adelou Banášovou a víťa-
zom tanečnej súťaže Let´s dance Petrom 
Modrovským. 

Počas ich návštevy sme si zaspomínali na 
úsmevné príhody z priamych prenosov taneč-
nej súťaže a zároveň sme besedovali aj o plá-
noch tejto známej dvojice do budúcnosti. 
Spoznali sme ich ako vnímavých, skromných 
a  bezprostredných ľudí. Svedčí o  tom nielen 
obsah besedy, ale aj ich prísľub navštíviť nás 
znova na jeseň. Program nášho júnového po-
sedenia pri čaji obohatili svojou prítomnosťou 
a ukážkami latinsko-amerických tancov man-
želia Alena a Milan Poláčkovci zo Senior klubu. 
Do tanca i na počúvanie hral Jozef Pjaček zo 
skupiny Fortuna.            jch

Noc v MŠ
Rozhodli sa deti veľké
zistiť, čo sa deje večer v škôlke,
že čoskoro prváci budú,
na noc v škôlke nezabudnú.

To je nápad! Zostať v škôlke s kamarátmi,
spať bez ocka, bez brata aj bez mamy.
Prežili deň pekný, hravý, veselý.

Do Bibiany popoludní sa vybrali.
Veľa pekných vecí tam videli:
vláčikom – Prešporáčikom sa vozili,
dominanty hlavného mesta pozreli,
veľké zážitky domov si odniesli.
Po večeri mobil zazvonil,
aby nám niekto oznámil,
že na dvore poklad máme,
nech ho rýchlo pohľadáme. 

Večer je škôlka rovnaká,
ibaže v  každej triede nás čakala rozprávka. 
Aj so svetlom bateriek sme sa pohrali,
so zaželaním: „dobrú noc“ všetci zaspali.

Ráno sme sa zobudili,
očká, zúbky si všetci umyli,
raňajky nám chutili.

Hneď bolo všetkým veselo,
spievať sa deťom zachcelo:
Naša škôlka v Lamači, každému sa zapáči.
Kto do nej raz vojde, každý deň tam pôjde.
Nielen hrať sa, učiť sa, niekedy aj vyspať sa.

Je to smiešne, je to špás
zostať v škôlke baví nás!  

Záchranári v akcii

Koncom školského roka sa zástupcovia 
ZŠ Malokarpatské námestie zapojili  

do súťaže družstiev mladých zdravotníkov 
zo ZŠ územia Bratislava-mesto.

Táto humánna akcia sa uskutočnila v areáli 
Územného spolku SČK. Žiaci si mohli vyskú-
šať poznatky zo zdravotníckych vedomostí, 
na ktoré sa starostlivo pripravili.
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Pokračovanie zo str. 1

Lamačania sa počas tohtoročných Malých ho-
dov mohli zabávať pri vystúpení country sku-
piny Union City Grass, ktorá počas prestávok 
dávala priestor aj malým spevákom, taneční-
kom a  všetkým odvážlivcom, ktorý sa chceli 
prezentovať do mikrofónu.

Prvou smelou bola Nikolka Liptáková-Ková-
čová, ale pesničku zaspieval aj 4-ročný Mať-
ko Andris.

Medzi prvé záujemkyne o mikrofón sa prihlá-
sila Irena Hrubíková, známa lamačská krajčír-
ka krojov, ktorá svojou typickou lamačskou 
piesňou roztlieskala prítomných posluchá-
čov.

Návštevníkov Malých hodov lákala aj vôňa ci-
gánskej, či pohár vínka...

Deti  najviac zaujali stánky s hračkami, drob-
nosťami a pestrými balónmi.

Postupne, ako slnečné lúče slabli, ľudí na ná-
mestí pribúdalo.

Lamačské kultúrne leto bude pokračovať ďalší-
mi koncertmi, ich program nájdete na str. 8.

Text a foto: K. Lepiešová

Máme prvý slovník lamačského nárečia a hody mohli pokračovať

Podrobnosti na zabezpečenie ochrany obyva-
teľstva pred účinkami nebezpečných látok z hľa-
diska možnosti vzniku v objekte, alebo v kom-
plexe objektov, pri výrobe, skladovaní a mani-
pulácii s nebezpečnými látkami a pri prepra-
ve nebezpečných látok rieši vyhláška MV SR č. 
533/2006 Z. z. o podrobnostiach o ochrane oby-
vateľstva pred účinkami nebezpečných látok. 
Na území MČ Bratislava-Lamač sa nenachá-
dza žiadny zdroj nebezpečných látok. Možný 
zdroj ohrozenia nebezpečnou látkou predsta-
vuje havária vozidla prepravujúceho nebez-
pečnú látku po diaľničnej komunikácii alebo 
havária vlakovej súpravy pohybujúcej sa po 
železnici, v  ktorej je zaradený vozeň prepra-
vujúci nebezpečnú látku. Na území Bratislava-
Dúbravka, v tesnej blízkosti územia MČ Brati-
slava-Lamač, sa nachádza:
➢	amoniak (čpavok): Zimný štadión  Harmin-

cova.  

Amoniak (NH3)
je bezfarebný plyn nepríjemného zápachu, kto-
rý je pri normálnom tlaku a teplote ľahší ako 
vzduch, a preto stúpa nahor. Prejavuje sa silným 
dráždením nosa, nosohltanu a očí už pri kon-
centráciách, ktoré neohrozujú zdravie. Čuchom 
je zistiteľný pri koncentrácii 3,5 mg/m3. Koncen-
trácie od 35 do 200 mg/m3 spôsobujú mierne až 
veľmi silné dráždenie dýchacích ciest a očí, slze-
nie a kýchanie. Koncentrácie nad 200 mg/m3 vy-
volávajú neúnosné dráždenie, bolesti za hrud-
nou kosťou, žalúdka, hlavy, stratu orientácie, kŕ-
če, poruchy dýchania a krvného obehu, zástavu 
činnosti obličiek. Pri koncentrácii 1 700 mg/m3 
nastáva v priebehu 30 minút smrť, pri 3 500 mg/
m3 do10 minút, pri 7 000 mg/m3 nastáva smrť 
okamžite.
Prvá pomoc:
Do koncentrácie 200 mg/m3 je možná seba-
záchrana, nad túto hranicu je potrebné postih-

nutému poskytnúť pomoc. Najdôležitejšie je 
prerušenie prenikania škodliviny do dýchacích 
ciest priložením navlhčenej vreckovky, uteráka, 
vaty vo vode, prípadne v roztoku kyseliny citró-
novej a odsun mimo zamorený priestor, vždy 
kolmo na smer vetra. Po opustení zamoreného 
priestoru je potrebné vykonať hygienickú očis-
tu.
Poskytnutie prvej pomoci :
➢	prezlečenie do čistého odevu,
➢	zabezpečenie tepla a pokoja v polosede,
➢	pri zasiahnutí do očí a pokožky postihnuté 

miesta umyť prúdom vody,
➢	ak postihnutá osoba po uvoľnení dýchacích 

ciest nezačne dýchať, je nutné ihneď začať 
umelé dýchanie z pľúc do pľúc,

➢	zabezpečiť odborné ošetrenie v nemocnici, 
alebo inom zdravotníckom zariadení.

 Peter Krajči

Havárie spojené s únikom nebezpečných látok a  zásady ochrany proti ich účinkom

Neustále rastúca zložitosť výrobných technológií a procesov a používanie nebezpečných toxických látok v priemysle, poľnohospo-
dárstve, pri úprave vody, v chladiarenských zariadeniach a ich doprava po cestných a železničných komunikáciách je stálym po-

tenciálnym zdrojom havárií a katastrof. Základnou úlohou, ktorá môže svojou podnikateľskou činnosťou ohroziť život, zdravie alebo 
majetok svojich zamestnancov alebo iných osôb a civilnej ochrany je haváriám predchádzať a pre prípad ich vzniku mať pripravené 
zodpovedajúce opatrenia na ochranu a pomoc obyvateľstvu.
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Ako hodnotíte školský rok 2009/2010 vo 
vašom oddieli?
Rok 2010 hodnotím ako  rok, ktorý sa nie-
sol v  duchu veľkých zmien. V školskom ro-
ku 2009/2010 vznikla nová skupina džuda za-
čiatočníkov, ktorá trénuje dvakrát do týždňa. 
V skupine trénuje 15 až 20 detí vo veku 6 až 7 
rokov a zároveň v tom istom čase a na tom is-
tom mieste trénuje ďalšia skupina džudo po-
kročilých deti sedemročných a starších. Pri-
budli nám aj noví tréneri, trénujúci skupinu 
začiatočníkov. 

Koľko detí navštevovalo v tomto školskom 
roku prípravku v Lamači?
Ako som už spomínal, v skupine džudo začia-
točníkov trénuje 15 až 20 detí a v skupine džu-
do pokročilých 10 až 15 detí. Chcel by som len 
pripomenúť, že v tejto skupine sa koncom au-
gusta a  začiatkom septembra uskutoční ná-
bor detí od 7 rokov do skupiny pokročilých. 
 
Ako hodnotíte presťahovanie malých detí 
(vo veku od 3 do 6 rokov) do budovy školy? 
Novú skupinu džudo začiatočníci, tvoria de-
ti predškolského veku, ktorí prešli športovou 
pohybovou prípravou v občianskom združe-
ní Odysea. Aby sa zachovala určitá postup-
nosť v trénovaní a postupovanie zo skupiny 
do skupiny sa  občianske združenie Odysea 
zo športovej haly Na barine presťahovalo do 

priestorov základnej školy v Lamači. V prvom 
rade musím pripomenúť, že športová ha-
la Lamač je prispôsobená cielene na tréno-
vanie džuda, z  uvedeného dôvodu sú pod-
mienky na lepšej úrovni. Obsahovou štruk-
túrou tréningov pre predškolský vek sú však 
súčasné priestory adekvátne ich veku a veľ-
kosti skupiny. V budúcnosti však nevyluču-
jem snahu občianskeho združenia Odysea  
o hľadanie nových a väčších priestorov 
v mestskej časti Lamač, a tým aj rozširovanie 
celej základne. 
 
Dajú sa už zhodnotiť nejaké výsledky La-
mačanov? Uspeli v rámci Slovenska?
Ako tréner skupiny pokročilých chcem po-
chváliť všetky deti, ktoré sa zúčastňovali na 
súťažiach. Mňa osobne teší to, keď vidím ako 
sa dieťa v  súboji snaží spraviť všetko pre to, 
aby vyhralo, ako by to mal vzdať už počas sú-
boja. Vyzdvihnúť chcem však džudistov, ktorí 
na súťažiach získali prvé, druhé a tretie miesta 
a to Lukáša Poláka, Maximiliána Matulu, Sam-
ka Stankoviča, Viktora Imrišeka, Andreja Tren-
čana, Filipa Lepieša, Samka Čarnogurského, či 
Šimona Kováča.
 
Bude džudo v Lamači pokračovať rovnako 
aj na budúci školský rok?
Džudo v Lamači je už štvrtý rok, za to obdo-
bie sa podarilo vybudovať silnú a kvalitnú zá

kladňu nádejných džudistov. Mojím cieľom je 
zachovanie tejto základne v Lamači aj naďalej.
 
Kde a kedy sa môžu hlásiť noví adepti na 
tento šport?
Rodičia nájdu kontakt na trénerov na webo-
vých stránkach a to: deti predškolského veku 
na web stránke www.predskolskyvek.sk  a de-
ti od 6 rokov a  vyššie na web stránke džudo 
Slávia STU, www.judostu.sk. Rodičia sa môžu 
hlásiť a informovať počas celého školského ro-
ka trénerom jednotlivých skupín.
 
Plánujete niečo pre deti aj počas letných 
prázdnin v Lamači?
Pre deti predškolského veku sa plánuje 10. júla 
opekačka. Pre deti trénujúce džudo je priprave-
né letné sústredenie od 29. júla do 2. augusta.

V Lamači už začiatočníci aj pokročilí
Štyri roky džudistických úspechov

Už štvrtý rok pôsobí v našej Mestskej časti Bratislava-Lamač džudistický oddiel Slávie STU, ktorý každý rok prijíma do svojich ra-
dov nových adeptov a vychováva tiež malých džudistov. O súčasnosti i ďalších plánoch sme sa porozprávali s trénerom Branisla-

vom Schronerom.

Začnime tým, že v  roku 2010 ste založili 
športový klub ARGO.
Áno tento novovzniknutý športový klub za-
strešuje okrem modernej gymnastiky dievčat 
aj pohybové hry pre chlapcov, pre starších za-
se zápasenie. Gymnastiku vediem ja, chlapcov 
trénuje môj manžel.

Koľko detí v tomto školskom roku navšte-
vovalo váš klub? 
Bolo to približne 40 chlapcov a dievčat.

V ktorých priestoroch teraz trénujete, koľ-
koročné deti? 
Počas školského roka boli deti rozdelené do 
dvoch skupín – na školákov, ktorí trénova-
li v škole a športovej hale v Lamači a škôlka-
rov, ktorí mávali tréningy dvakrát do týždňa  
v športovej hale.

Deti trénujete sama alebo vám  pri tom 
pomáhajú aj vaše dcéry – tiež bývalé gym-
nastky? 
Tých tréningov je dosť veľa, takže mi v práci 
veľmi pomáhajú moje dcéry Argine a Ani. 
 

Aké významné úspechy dosiahli vaše zve-
renky na pretekoch v roku 2010? 
Počas tohto roku sme sa prvý raz zúčastnili 
na majstrovstvách Bratislavy a kvalifikácie Zá-
padoslovenského kraja na majstrovstvá Slo-
venska v kategórii mladších žiačok. V kategó-
rii prípravok sme boli na medzinárodnom tur-
naji Danubia Cup a tiež na majstrovstvách Bra-
tislavy. Zo všetkých gymnastiek sa najviac da-
rilo Katke Vargovej, ktorá získala zlatú a strie-
bornú medailu. Koncom mája náš klub organi-
zoval pre všetky deti klubu medzinárodný tur-
naj Mini Cup Bratislavy 2010, kde cvičili deti od 
štyroch rokov. 

Kde a kedy sa môžu dievčatá prihlásiť do 
vášho klubu? Od koľkých rokov môžu ro-
dičia svoje deti zapísať? 
Športový klub ARGO pracuje s deť-
mi od štyroch rokov, rodičia môžu prihlá-
siť dievčatá od septembra na gymnasti-
ku a chlapcov v tomto veku môžu zapí-
sať na  pohybové hry pod vedením tréne-
ra Kadžyka Kostanyana – tiež od septembra. 

Stranu pripravila K. Lepiešová

Úspechy gymnastickej liahne

Opäť sme sa po roku poroprávali s trénerkou Olenou Konstanyanovou, ktorá už niekoľko rokov v Lamači vedie oddiel moderných 
gymnastiek.

Turnaj Mini Slávia STU Cup 27. 6. 2010
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Jubilanti: júl, august 2010
Júl
8	Juliana Haraslínová
8	Ružena Kirchmayerová
8	Michal Adzima
8	Mária Bačková
8	Božena Jurigová
8	Magdolna Molnosi
8	Štefánia Foltínová
8	Marta Buberníková
8	Otília Patejdlová
8	Jaroslav Biháry
August
8	Helena Masnovičová
8	Agneša Kralovičová
8	Mária Maňková
8	Kvetoslava Lešková
8	Rozália Vavrovičová
8	Augustín Rímeš
8	Rozália Salayová
8	Eduard Bondor
8	Anton Sloboda
8	Júlia Matejová
8	Terézia Šemetková

Všetkým jubilantom blahoželáme! 

Údaje pochádzajú z Ohlasovne trvalého pobytu 
BA-Karlova Ves. Za prípadné uverejnenie neaktu-
álnych údajov sa vopred ospravedlňujeme.

V máji a v júni sa  
v Lamači narodili:
26.5. Matúš Parízek
26.5. David Hudec
14.6. Dorota Šútovcová
21.6. Zuzana Černá
21.6. Svetozár Liptovský
27.6. Nastasia Ondrejčáková
 Nadja Ondrejčáková

Most spojí slovenský a rakúsky breh

Za Rakúsko-Uhorskej monarchie spájalo brehy Moravského poľa a Záhoria 24 mostov. 
Do pádu železnej opony v roku 1990 tam nezostal ani jediný. Bolo to však obdobie, 

keď sa začalo hovoriť o spájaní ľudí na oboch brehoch. 

Najskôr iba v  oblasti duchovnej a  následne 
aj spájaním skutočnými mostmi. Do dnešné-
ho dňa bol postavený iba most medzi Morav-
ským Svätým Jánom a  Hohenau. Na pokra-
čovaní tejto myšlienky sa Bratislavský samo-
správny kraj a  Dolné Rakúsko spoločne roz-
hodli postaviť most pre cyklistov medzi De-
vínskou Novou Vsou a Schlosshofom. Svoj zá-
väzok spojiť obidva brehy potvrdili v  marci 
2010 na spoločnom stretnutí bratislavský žu-
pan Pavol Frešo a  predseda spolkovej vlády 
Dolného Rakúska Erwin Pröll.
Z  historických prameňov vieme, že na tom-
to mieste bol postavený niekoľkokrát – v ro-
ku 1271 Přemyslom Otakarom II., v roku 1771 
Máriou Teréziou, v  roku 1813 grófom Pálffim 
a  v  roku 1945 ustupujúcimi nemeckými voj-
skami. Vždy bol však zničený vojskami alebo 
ľadovými kryhami. Po mostoch zostali v  te-
réne zachované zvyšky kamenných pilierov 
a  tehlových oblúkov, ktoré sa samosprávy 
rozhodli prezentovať ako technickú pamiatku 
v čo najväčšej možnej miere.
Dnešná obnova mosta sleduje najmä posilne-
nie kultúrnych a turistických väzieb regiónov 
Bratislavy a  Viedne. Most ponúkne návštev-
níkom aj nové pohľady do vzácnej chránenej 
prírody lužných lesov Moravy. Projekt pripra-
vuje Bratislavský samosprávny kraj ako vedúci 
partner v spolupráci s Hlavným mestom Bra-
tislava, Devínskou Novou Vsou, Dolným Ra-
kúskom a Schlosshofom v rámci Programu cez- 
hraničnej spolupráce Slovensko – Rakúsko 
2007 – 2013. Projekt je spolufinancovaný zo 
zdrojov EÚ.

Cyklomost bude postavený v  historickej tra-
se a bude slúžiť na dopravu cyklistov, peších 
turistov a záchrannú službu. Bude pevný a di-
menzovaný na 100-ročnú vodu, ale pritom 
ľahký s oceľovým oblúkom. Dĺžka mosta bu-
de 525 m, šírka 4 m. Cyklisti pri jazde cez most 
prekonajú výškový rozdiel 7 m. Výška mosta 
nad hladinou Moravy umožní v  budúcnos-
ti bezpečnú plavbu po rieke. Most sa po je-
ho postavení stane dôležitým spojovacím 
článkom regionálnej siete rakúskych a  slo-
venských cyklotrás. Bratislavský župan Pavol 
Frešo, zástupcovia záhorských obcí a  brati-
slavských mestských častí, medzi ktorými bo-
la aj Oľga Keltošová, starostka MČ Bratislava-
Lamač podpísali 15. júna 2010 Memorandum 
o  spolupráci pri podpore rozvoja medziná-
rodnej Moravskej cyklotrasy na území kraja.
Začiatok výstavby mosta je plánovaný na le-
to 2010 a výstavba potrvá približne jeden rok. 

Blanka Veselá

V čase písania týchto riadkov v nás ešte silno 
rezonuje tichá vnútorná radosť z  vydarenej 
akcie a vďačnosť dobrým ľudom za všetky ná-
pady, iniciatívu, vynaliezavosť, čas, sponzor-
ské dary a  najmä ochotné ruky pracovníkov 
DSS Rozsutec a kolegov – sponzorov, ktoré ve-
novali klientom viacerých DSS deň nových ve-
domostí, hravého učenia a  vzájomnej rados-
ti zo stretnutia s priateľmi i novými kamarát-
mi. Aj keď obavy z počasia v daždivom období 
uprostred lesa boli odôvodnené, nakoniec sa 
kvapkám nepodarilo pokaziť radosť a chuť ľu-
dí s postihnutím súťažiť, premôcť samých se-
ba a vyhrať. Klienti z domovov sociálnych slu-
žieb súťažili s asistenciou Slovenského Červe-
ného kríža v  prvej pomoci, s pomocou hlav-
ného inžiniera Mestských lesov v  poznáva-
ní prírody na Náučnom chodníku, v  orientá-
cii svetových strán s buzolou, s členmi dobro-
voľného Hasičského zboru z Dúbravky v strie-
kaní vodou z  džberovky a  v  hode granátom 

na cieľ. V  jednotlivých disciplínach súťažili 
štvorčlenné družstvá z DSS prof. Karola Matu-
laya z Dúbravky, DSS Javorinská, DSS Rozsutec 
z Lamača, klienti z DSS Senec a klienti DSS Pla-
vecké Podhradie. Všetci súťažiaci mali pozoru-
hodnú chuť vyhrať a nazbierať čo najviac bo-
dov. Odmenou im bol nielen chutný guláš, ale 
aj ceny, ktoré dostali v praktických plátenných 
taškách s  nápisom Pestrý deň.   Tak ako bo-
li občania s postihnutím potešení z úspešné-
ho prekonania samých seba, s takou radosťou 
a vďačnosťou organizátori prijali strechu nad 
hlavou v podobe stanu od starostky Mestskej 
časti Bratislava-Lamač Oľgy Keltošovej, ktorý 
im za dažďa urobil neoceniteľnú službu. Na 
slnku i v daždi sa organizátori tešili nezištnej 
a ochotnej pomoci Juraja Šterbatého z lamač-
ského miestneho úradu, pomoci Michala Po-
láka z  OZ Dowina, nápadom a  vynaliezavos-
ti pri organizácii Patricka Luttera, prednostu 
obvodného úradu životného prostredia, kto-

rý bol zároveň odborným garantom poduja-
tia a chuti i  ozajstnej pomoci riaditeľa Mest-
ských lesov Vladimíra Kutku a jeho lesných in-
žinierov. 

Magdalena Mihaliková,
Domov sociálnych služieb Rozsutec   

Pestrý deň postihnutých spoluobčanov

Pestrým dňom nazvala Mária Pavlínová z Domova sociálnych služieb Rozsutec zaujímavý deň súťaží, poznávania prírody, ľudí, i sa-
mých seba, ktorý spolu s kolegami z DSS Rozsutec a spolupracujúcimi susedmi darovali ľudom s postihnutím z Bratislavy a okolia 

1. júna na Partizánskej lúke. 
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Poznáte pravidlá VÝRUBU DREVÍN?

Výruby drevín sa uplatňujú len vo výnimočných a 
odôvodnených prípadoch. Ich realizácia je finál-
nym, a teda už nezmeniteľným riešením v proce-
se starostlivosti a ochrany drevín. Výrub drevín 
(stromy, kry, liany) rastúcich mimo lesa, sa môže 
vykonať len v čase mimo vegetačného obdobia, 
od 1. októbra do 31. marca a vyžaduje súhlas or-
gánu ochrany prírody, teda mestskej časti. Tento 
vydá rozhodnutie o výrube dreviny do 30 dní odo 
dňa začatia správneho konania.
Súhlas na výrub dreviny sa nevyžaduje:
a) na stromy s obvodom kmeňa do 40 cm, mera-

ným vo výške 130 cm nad zemou, krovité po-
rasty s výmerou do 10 m²,

b) na stromy s obvodom kmeňa do 80 cm, me-
raným vo výške 130 cm nad zemou, ak rastú 
v súkromných záhradách (na liste vlastníctva 
musí byť pozemok definovaný ako záhrada),

c) na stromy s obvodom kmeňa do 80 cm, mera-
ným vo výške 130 cm nad zemou, ak rastú v zá-
hradkárskych osadách,

d) pri obnove produkčných ovocných drevín, ak 
sa výsadba nových ovocných drevín uskutoč-
ní do 6 mesiacov odo dňa výrubu, 

e) pri bezprostrednom ohrození zdravia alebo ži-
vota človeka, alebo značnej škody na majetku.

Kontaktovať obec je potrebné:
1. Ak dreviny presahujú rozmery uvedené v bo-

de a), b), c), písomná žiadosť o vydanie súhla-
su na výrub drevín je nevyhnutná. Tu sa začína 
správne konanie.

 TLAČIVO ŽIADOSTI O VYDANIE SÚHLASU 
NA VÝRUB DREVÍN vám poskytne MÚ Brati-
slava-Lamač. 

K žiadosti je potrebné doložiť nasledujúce  
doklady:
- Doklad o vlastníctve (Kópia listu vlastníctva  

na pozemok, kde drevina rastie) 
- Situačný nákres (Kópia katastrálnej mapy, ale-

bo iný doklad umožňujúci identifikáciu drevi-
ny v teréne)

- Zaplatenie správneho poplatku: 
 Fyzické osoby 6,50 EUR 
 Právnické osoby 66 EUR
2.  Ten, kto z dôvodov uvedených v bode d) a e) 

drevinu vyrúbal, je povinný túto skutočnosť pí-
somne oznámiť a zároveň preukázať splnenie 
podmienok na výrub drevín Miestnemu úradu 
BA-Lamač najneskôr do piatich dní od uskutoč-
nenia výrubu. 

TLAČIVO OZNÁMENIE VÝRUBU DREVÍN si opäť 
môžete vyzdvihnúť na MÚ BA-Lamač. 
V prípade súhlasu na výrub, obec žiadateľovi ur-
čí tzv. náhradnú výsadbu alebo finančnú náhradu 
do výšky spoločenskej hodnoty dreviny.
Legislatíva: 
- § č. 47 zákona č. 543/2002 Z.z. o ochrane prírody 

a krajiny
- § 17 vyhlášky č. 24/2003 Z.z., ktorou sa vykonáva 

zákon č. 543/2002 Z.z. o ochrane prírody a krajiny
- STN 83 7010 Ochrana prírody – Ošetrovanie, udr-

žiavanie a ochrana stromovej vegetácie.

Marek Poláš

Pozvánka na koncerty 
Kultúrneho leta
Pripravujeme pre vás koncerty v rámci akcie 
Kultúrne leto v termínoch:
24. júla  2010 – 18.00 hod.
7. augusta 2010 – 18.00 hod.
21. augusta 2010 – 18.00 hod.
Miesto: Malokarpatské námestie
Podrobné informácie uverejníme v informač-
ných letákoch.
Srdečne vás pozývame!

Program kina na júl a august  2010

JúL
4.7.  PESTÚNKA V AKCII – akčná ko-

mé média s Jackie Chanom v hlav-
nej úlohe. český dabing, 19.00 hod.,   
2,50 €

11.7.    SAMEC – romantická komédia o 
notorickom zvodcovi, 19.00 hod.,  
2,50 € 

18.7.  IRON MAN 2 – komiksový hrdina 
opäť zachraňuje celý svet. český da-
bing, 19.00 hod., 2,50 € 

25.7. -    ROBIN HOOD – Russel CROWE v no-
vom spracovaní známeho príbehu, 
19.00 hod., 2,50 € 

27.7. -  ŽENY V POKUŠENÍ – nová úspeš-
ná česká komédia nielen pre ženy, 
19.00 hod., 2,50 € 

August
1.8.  ALICA V KRAJINE ZÁZRAKOV – 

najznámejší príbeh opäť na filmo-
vých plátnach so slovenským dabin-
gom, 19.00 hod., 2,50 € 

7.8.  NINE – v broadwayskom muzikáli 
Nine dominujú excelentné tanečné 
čísla a superhviezdna herecká zosta-
va, 19.00 hod., 2,50 €

 8.8.  PRINC Z PERZIE: PIESKY ČASU –  
efektmi nabitý príbeh sa odohráva 
v tajomných krajoch dávnej Perzie, 
19.00 hod., 2,80 € 

15.8.  MAMAS AND PAPAS – štyri drama-
tické príbehy niekoľkých rodín, nový 
český film, 19.00 hod., 2,50 € 

22.8.  TWILIGHT ZATMENIE – voľné po-
kračovanie romantického hororu, 
19.00 hod., 2,50 € 

28.-29.8. SHREK - ZVONEC A KONIEC – ze-
lený zlobor a Fiona opäť v akcii, ani-
movaná komédia, 15.30 a 18.00 
hod., 2,50 €

Knižnica pozýva
Výpožičné hodiny počas 
mesiacov júl a august
Utorok 13.00 – 19.00
Štvrtok 13.00 – 19.00

 

Inzercia

●	 SORBO - renovácia dverí a zárubní. Re-
ferencie: POOr a.s., Dalkia a.s., Technopol a.s., 
Americká ambasáda, Philip morris – Figaro, 
Nemocnica Kežmarok. Viac ako 3 000 spokoj-
ných zákazníkov. Starohájska 35, Mobil: 0903 
783 951, 02/62 41 08 86, www.sorbo.sk, 
sorbo@sorbo.sk

●		 SVADOBNÝ FOTOGRAF, tel.: 0905 943 626

●	 Predám novú, nepoužívanú automatickú
 práčku. Cena dohodou! tel.: 64 78 02 41 

Bezkonkurenčne najlacnejšia dopravná spoloč-
nosť Anielik vám ponúka tieto služby: Osob-
nú prepravu - rozvoz tovaru - odvoz auto-
mobilov - malé sťahovanie - donášku ná-
kupov do domu - dopravu zamestnancov - 
dopravu zdravotne postihnutých a senio-
rov. Posledne menovaným poskytujeme zľa-
vy. Viac informácií získate na webovej stránke: 
www.anielik.sk a na našej bezplatnej telefón-
nej linke: 0800 14 00 84. Objednávky je možné 
poslať e-mailom na adresu: info@anielik.sk

„Pripravujete slávnosť, ktorú by ste radi oži-
vili niečim výnimočným? Lietajúce lucerny 
dokážu na tvárach vás a vašich blízkych vy-
tvoriť očarujúci úsmev a zážitok z ich vypúš-
ťania sa nezmazateľne vryje do srdca kaž-
dého človeka. Navštívte eshop splnených 
prianí...“

Úradné hodiny MÚ Bratislava-Lamač

Pondelok  10.00 – 12.00 13.00 – 17.00
Utorok  nestránkový deň
Streda  8.00 – 12. 00 13.00 – 17.00
Štvrtok  8.00 – 11.00
Piatok  nestránkový deň

Overovanie podpisov a listín:
Pondelok 8.00 – 11.00 13.30 – 16.30
Utorok: 8.00 – 11.00 13.30 – 15.30
Streda: 8.00 – 11.00 13.30 – 16.30
Štvrtok: 8.00 – 11.00 13.30 – 15.30
Piatok: 8.00 – 11.00


